
 

Sprawozdanie Burmistrza Jarocina 

od 24 marca do 24 kwietnia 2025 r.  

 

Przedstawiam Państwu kolejne sprawozdanie z działań podejmowanych na rzecz 

naszej gminy. Minione tygodnie były bardzo intensywne i obfitowały w wiele wydarzeń 

– zarówno tych związanych z codziennym funkcjonowaniem samorządu, jak  

i inicjatywami społecznymi, inwestycyjnymi czy kulturalnymi. To czas spotkań, rozmów 

i decyzji, które – jak wierzę – przełożą się na realne korzyści dla naszej lokalnej 

społeczności. 

 

Dziękuję wszystkim zaangażowanym: mieszkańcom, pracownikom urzędu, 

przedstawicielom instytucji, organizacjom pozarządowym i wszystkim osobom,  

z którymi wspólnie budujemy Jarocin, którego sercem są mieszkańcy. 

 

Tworzymy instrukcję dla radnych dotyczącą zasad i sposobów kontaktów z Urzędem 

Miejskim. Dokument ma na celu ułatwienie współpracy, usprawnienie komunikacji 

oraz doprecyzowanie procedur związanych z przekazywaniem spraw, zapytań  

i wniosków. 

 

SPRAWY SPOŁECZNE I SPOŁECZEŃSTWO 

1. Na jarociński Rynek wrócił na stałe Pchli Targ i Jarmark Rękodzieła. Jarociński 

Pchli Targ to dobra okazja, by znaleźć unikatowe przedmioty, poznać nowych 

ludzi i spędzić czas w miłej atmosferze. 

2. W ostatnim czasie pożegnaliśmy dwóch wybitnych Jarociniaków, Włodzimierza 

Jankowskiego oraz Eugeniusza Szmytkowskiego. Eugeniusz Szmytkowski był 

jednym z twórców klubu Olimp oraz Wielkopolskich Rytmów Młodych, który 

tworzył niezapomniane wspomnienia i wpływał na lokalną kulturę. 

Włodzimierza Jankowskiego zapamiętamy jako współzałożyciela  zespołu 

Kwiaty oraz współtwórcę Wielkopolskich Rytmów Młodych.  

3. Z głębokim żalem przyjęliśmy wiadomość o śmierci Pani Marii Stachowiak, 

Radnej IV kadencji w latach 2002 - 20006. Ostatnie pożegnanie odbyło się  

w Witaszycach. 

4. 25 marca 2025 r. w Jarocińskim Centrum Edukacji i Kariery odbyło się 

spotkanie z dot. nowego programu rządowego „Moc małych społeczności” to 

szansa dla organizacji pozarządowych także z terenu Gminy Jarocin. Podczas 

spotkania, założenia programu, który rozdysponuje 70 milionów złotych między 

innymi na wzmocnienie potencjału instytucjonalnego przedstawił Podsekretarz 

stanu Marek Krawczyk i Przewodniczący Rady Narodowego Instytutu Piotr 

Stec. Głównym celem programu jest zwiększenie potencjału małych lokalnych 

organizacji pozarządowych działających na terenach wiejskich lub w małych 

i średnich miastach. Już na przełomie kwietnia i maja tego roku będzie można 

składać wnioski o dotację na nawet 50 000 złotych. 



5. 26 marca 2025 r. rozpoczęło się dwudniowe posiedzenie Komisji Polityki 

Społecznej Związku Miast Polskich Gospodarzem komisji jest Centrum Usług 

Społecznych w Jarocinie, które gości przedstawicieli miast z całej Polski. 

Podczas spotkania, Członkinie i Członkowie Komisji omawiali kluczowe kwestie 

związane z polityką społeczną w naszym kraju, w tym aktualne wyzwania oraz 

kierunki, w jakich powinna zmierzać pomoc społeczna w miastach. 

6. 2 kwietnia 2025 r.  mój zastępca Łukasz Witczak wraz z pracownikami urzędu 

uczestniczyli w konferencji “Wyższy wymiar bezpieczeństwa - GIS w ochronie 

ludności”. Zmiana podejścia do zarządzania kryzysowego, to jedno z wyzwań 

naszej kadencji. Wykorzystanie systemów informacji przestrzennej może 

ułatwić sprostanie temu problemowi.   

7. Tego samego dnia 2 kwietnia 2025 r. byłam w Jarocińskim Ośrodku Kultury, 

gdzie odbył się Dzień Bezpiecznego Seniora. To wydarzenie przyciągnęło wielu 

chętnych z uwagi na wiele cennych informacji, wykładów o bezpieczeństwie 

oraz metodach unikania zagrożeń. Na spotkaniu można było także spotkać 

naszych mobilnych urzędników. 

8. 8 kwietnia w Mieszkowie odbyły się uroczyste obchody 151 rocznicy urodzin 

gen. Stanisława Taczaka. Hołd oddały liczne delegacje, złożono kwiaty   

i odśpiewano hymn Polski. 

9. Również w ten dzień odbyła się wyjątkowa uroczystość, również dla mnie - Pary 

małżeńskie  z naszej gminy, świętujące w ubiegłym roku Złote Gody, zostały 

uhonorowane Medalami za Długoletnie Pożycie Małżeńskie - odznaczeniami 

nadawanymi przez Prezydenta RP. W wydarzeniu towarzyszyli mi mój 

zastępca Łukasz Witczak, wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Klauza 

oraz pracownicy urzędu. Uhonorowaliśmy aż 74 pary, a historie o ich miłości  

i wytrwałości będą długo nam towarzyszyć. 

10. 10 i 11 kwietnia br. odbył się kongres poświęcony Centrom Usług Społecznych, 

które powstały na mocy ustawy z 2019 roku i zastępują tradycyjne ośrodki 

pomocy społecznej. Ich zadaniem jest świadczenie zintegrowanych usług – nie 

tylko pomocy społecznej, ale także wsparcia w zakresie zdrowia, edukacji, 

pracy, opieki nad dziećmi i seniorami, mieszkalnictwa czy przeciwdziałania 

przemocy. CUS-y działają lokalnie, na poziomie gminy, lepiej dopasowując 

ofertę do realnych potrzeb mieszkańców. W Jarocinie już ponad 700 osób 

korzysta z pomocy CUS – to m.in. rehabilitacja, opieka pielęgniarska  

i dietetyczna, konsultacje psychologiczne i logopedyczne, a także zajęcia 

rozwojowe dla dzieci. Kongres to przestrzeń do wymiany doświadczeń, 

prezentacji dobrych praktyk i rozmów o przyszłości centrów usług społecznych 

w Polsce. Uczestniczyli w nim samorządowcy, dyrektorzy i pracownicy socjalni, 

eksperci, przedstawiciele organizacji pozarządowych. 

11. W 15 rocznicę katastrofy smoleńskiej oddałam hołd wszystkim, którzy zginęli  

w drodze do Katynia, niosąc pamięć o ofiarach zbrodni sowieckiej. Pod 

Krzyżem Martyrologii przy ulicy Żwirki i Wigury delegacje złożyły kwiaty, 

upamiętniając także pomordowanych w Katyniu. 



12. W świątecznej i radosnej atmosferze podsumowaliśmy Konkurs Profilaktyczny 

“Wybieram marzenia, nie uzależnienia”. Dziękujemy wszystkim 

przedszkolakom i opiekunom za piękne prace i zaangażowanie. 

Organizatorami konkursu była: Gmina Jarocin, Gminna Komisja 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Komenda Powiatowa Policji  

w Jarocinie. Współorganizatorami byli: Jarocin Sport, Muzeum Regionalne  

w Jarocinie, Centrum Usług Społecznych w Jarocinie.  

13. Uczestniczyłam w tradycyjnym Wielkanocnym Śniadaniu dla mieszkańców 

mieszkań wspomaganych w Jarocinie, a także w tradycyjnym śniadaniu, 

organizowanym rokrocznie przez JOK. To był miło spędzony czas, pełen 

świątecznego klimatu i wspólnego przeżywania tradycji. 

14. W przestrzeni miasta pojawiły się niezwykłe iluminacje, króliczki i kurczaczek. 

 

OŚWIATA, SPORT I KULTURA 

1. 1 kwietnia 2025 r. Wizyta Pełnomocnika Ministra Infrastruktury ds. rozwoju 

ruchu rowerowego Pana Piotra Kalisza. W trakcie pobytu nasz gość wziął 

udział w spotkaniu z młodzieżą w Zespole Szkół w Witaszycach, następnie 

spotkał się z przedstawicielami Stowarzyszenia RoweLove oraz władzami 

miasta w Ratuszu, odbył wycieczkę rowerową odwiedzając Spichlerz Polskiego 

Rocka, Pałac Radolińskich, Aleję Światowego Dnia Roweru oraz Młyn nad 

Lutynią. 

2. Również tego dnia Pani Bożena Kubacka została powołana przeze mnie na 

stanowisko Dyrektora Muzeum Regionalnego w Jarocinie. Jest to osoba 

ambitna, odważna i z pomysłami. Pani Bożenie życzymy powodzenia i realizacji 

planów. 

3. Już wkrótce w Potarzycy powstanie 16 miejsc w żłobku, natomiast w Prusach 

przewidzianych jest 9 miejsc. Na ten cel Gmina Jarocin pozyskała pieniądze  

z programu “Aktywny Maluch”. Cały czas trwa postępowanie przetargowe do 

realizacji tego zadania.  

4. 24 marca 2025 r. został zatwierdzony konkurs na stanowisko dyrektora Szkoły 

Podstawowej nr 3 w Jarocinie ogłoszony 17 lutego 2025 r. W wyniku 

przeprowadzonej procedury konkursowej kandydatem na stanowisko dyrektora 

Szkoły została Pani Elżbieta Kuderczak. 

5. Gmina Jarocin zleciła przygotowanie dokumentacji oraz złożyła wniosek  

o dofinansowanie budowy bieżni okólnej 400 metrów na obiektach spółki 

Jarocin Sport w ramach Programu Rozwoju Infrastruktury Sportowej w 

Województwie Wielkopolskim. 

6. 30 marca 2025 w Wilkowyi odbył się turniej tenisa stołowego dla druhów 

ochotników z terenu Gminy Jarocin. W zawodach wzięło udział 35 zawodników, 

rywalizujących w czterech kategoriach wiekowych. Dziękujemy OSP  

w Wilkowyi za pomoc w organizacji. 



7. 7 kwietnia 2025 w murach Szkoły Podstawowej nr 3 im. Ks. Jana 

Twardowskiego w Jarocinie odbyły się zmagania w ramach Ogólnopolskiego 

Turnieju BRD! Uczniowie rywalizowali drużynowo w dwóch kategoriach 

wiekowych: Kategoria I (10–12 lat) oraz Kategoria II (powyżej 12 roku życia). 

8. W sobotę przedświąteczną odbyło się wiele wydarzeń dla mieszkańców. Były 

to m.in. “Wielkanocne szycie w bibliotece”, Wielkanocne warsztaty w Muzeum, 

czy Misterium Męki Pańskiej. Natomiast w pierwszy weekend kwietnia 

mieszkańcy mieli okazję wziąć udział w rajdzie rowerowym szlakiem 100 

dębów, pchlim targu, Biegu kolorowej skarpetki oraz festynie charytatywnym 

dla Julki. Dziękuję wszystkim zaangażowanym w organizację tych niezwykłych 

aktywności. 

9. Uczestniczyłam w wydarzeniu pod hasłem “Przyszłość zaczyna się teraz”! 

organizowanym przez Akademię Dobrej Edukacji Jarocin. Szkoła w tym roku 

świętuje swoje 10-lecie, natomiast Konferencję otworzyła Pani Katarzyna Hall 

- założycielka Akademii i Minister Edukacji w latach 2007 - 2011. 

10. Gmina Jarocin organizuje Wielkopolskie Rytmy Młodych wspólnie ze swoimi 

instytucjami kultury. W tym roku pierwszy raz finansowo konkurs wspiera 

Samorząd Województwa Wielkopolskiego. Sejmik Województwa 

Wielkopolskiego podjął uchwałę, dzięki której gmina otrzyma na organizację 

WRM 80.000 zł. Jest to efekt moich ubiegłorocznych rozmów z marszałkiem 

województwa Panem Markiem Woźniakiem. 

SPÓŁKI GMINNE: 

1. Na początku kwietnia spotkaliśmy się wraz z Jarocińskimi Liniami 

Autobusowymi oraz firmą Public Transport Consulting, aby podsumować wyniki 

badań marketingowych przeprowadzonych w listopadzie 2024 roku oraz na 

początku tego roku. Pasażerowie oczekują przede wszystkim zwiększenia 

liczby kursów w godzinach popołudniowych, rozszerzenia oferty 

komunikacyjnej na obszary peryferyjne miasta oraz lepszej synchronizacji 

rozkładów jazdy autobusów z kursami kolei. Dzięki tej współpracy Jarocińskie 

Linie Autobusowe chcą jeszcze lepiej dostosować swoją ofertę komunikacyjną 

do oczekiwań pasażerów, zapewniając im wygodniejszy i bardziej efektywny 

transport w Jarocinie. Jesteśmy jedną z nielicznych gmin, w których spółka 

gminna świadczy usługi przewozowe z dopłatą Funduszu Rozwoju Przewozów 

Autobusowych o charakterze użyteczności publicznej oraz Refundacją 

udzielonych ulg ustawowych nieprzysługujących w komunikacji miejskiej. 

2. Wielkopolskie Centrum Recyklingu w Jarocinie zrealizowało kolejną, dziesiątą 

z zapowiadanych inwestycji antyodorowych na kwaterze składowiska 

odpadów. 

3. PWiK uruchomiło elektroniczne konto klienta i elektroniczną fakturę za wodę  

i ścieki. Pobierając aplikację można być na bieżąco z rachunkami, mieć do nich 

dostęp oraz monitorować zużycie wody.. 



4. Rada nadzorcza Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Jarocinie 

odwołała 15 kwietnia z funkcji prezesa zarządu spółki Piotra Kłosińskiego. 

Powodem nie była negatywna ocena efektów jego pracy, ale powzięcie 

informacji o niedopełnieniu obowiązku wynikającego z ustawy o ograniczeniu 

prowadzenia działalności gospodarczej przez osoby pełniące funkcje 

publiczne, która wskazuje, że prezes spółki gminnej nie może być posiadaczem 

więcej niż 10% udziałów w takim podmiocie. Pan Piotr Kłosiński został w dniu 

18.04.2025 r. ponownie powołany na prezesa tej strategicznej spółki. Obecnie 

nie występują żadne formalne przeciwwskazania, które mogłyby stanowić 

przeszkodę dla tej nominacji, a decyzja ta winna zakończyć wszelkie dalsze 

spekulacje związane z organem zarządzającym Spółką. Okoliczność, która 

legła u podstaw wcześniejszej, koniecznej decyzji Rady Nadzorczej została 

przez Pana Piotra Kłosińskiego wyjaśniona i rozwiązana.  

 

GOSPODARKA KOMUNALNA I WSPARCIE DLA PRZEDSIĘBIORCÓW 

1. Cieszymy się, że Gmina Jarocin jako jedna z pierwszych gmin została 

operatorem nowego programu Czyste Powietrze. To spore udogodnienie dla 

osób z najniższymi dochodami, które nie będą musiały jechać do Poznania, 

aby załatwić dofinansowanie. Pracownicy naszego urzędu pomogą złożyć 

wniosek i pomogą przeprowadzić całą inwestycję aż do rozliczenia. Punkt 

działa na parterze ratusza. 

2. Rozpoczęto przebudowę ulic Kościuszki, Moniuszki, Dąbrowskiego  

i Paderewskiego – kompleksowy remont obejmuje wymianę nawierzchni, 

chodników, odwodnienie oraz oświetlenie. Zakończenie prac planowane jest 

do końca wakacji, co znacząco poprawi komfort i bezpieczeństwo ruchu 

drogowego w tej części miasta.  

3. 24 marca 2025 w jarocińskim ratuszu odbył się dyżur Mobilnego Punktu 

Informacyjnego o Funduszach Europejskich. Była to okazja, aby uzyskać 

informacje o dostępnych dotacjach. 

4. 31 marca 2025  podpisaliśmy z przedstawicielami Zarządu Powiatu 

porozumienie w sprawie udzielenia przez Gminę Jarocin pomocy finansowej  

w kwocie 618.450,00 zł. Pieniądze będą przeznaczone na realizację zadania 

pn. “Przebudowa drogi powiatowej nr 4193P Wilkowyja - Łuszczanów”. 

5. Gmina Jarocin wprowadziła możliwość bezpłatnej rejestracji mikroczipów  

w Międzynarodowej Bazie SAFE-ANIMAL. Dzięki współpracy Gminy Jarocin z 

Fundacją SAFE-ANIMAL, wszyscy właściciele psów i kotów mogą teraz bez 

opłat dodać swojego pupila do bazy. Celem zawarcia współpracy jest 

zapewnienie większego bezpieczeństwa dla wszystkich zwierząt, które 

posiadają mikroczipy. Rzeczywistość jest taka, że zwierzęta często się gubią. 

Większość z nich nigdy nie wraca do domu. Właściwa rejestracja sprawia, że 

można temu zapobiec. SAFE-ANIMAL jest Międzynarodową Bazą Danych, 

która nadzoruje w Polsce elektroniczny system znakowania zwierząt. 



6. Ruszył nabór do programu “Usuwanie wyrobów zawierających azbest” na rok 

2025. Mieszkańcy będą mogli otrzymać pomoc ze środków budżetu Gminy 

Jarocin na odbiór od mieszkańca, transport i unieszkodliwienie wyrobów 

zawierających azbest, której sfinansowanie 100% kosztów pokrywa Gmina 

Jarocin. 

7. Po raz kolejny będzie można uzyskać wsparcie w ramach gminnego programu 

„Wymień piec”. Głównym celem przedsięwzięcia jest poprawa jakości 

powietrza w gminie Jarocin poprzez zmniejszenie emisji zanieczyszczeń oraz 

gazów cieplarnianych, pochodzących z indywidualnego ogrzewania mieszkań. 

Nabór wniosków o dofinansowanie wymiany nieekologicznego źródła ciepła 

potrwa od 5 maja do 12 maja włącznie. W ramach programu mieszkańcy mogą 

pozyskać dotację w wysokości do 8 tys. zł na wymianę starego pieca na paliwo 

stałe (węgiel, drewno, miał itp.) na ekologiczne źródło ciepła. 

SOŁECTWA I OSIEDLA 

1. Mój zastępca, Łukasz Witczak uczestniczył w wielu zebraniach: 

- na zebraniu Osiedla Konstytucji 3 Maja, aby przyjrzeć się sprawom 

mieszkańców z bliska. Na spotkaniu były poruszane min. takie tematy 

jak: perspektywy budowy ulicy Piaskowej, bezpieczeństwo i monitoring, 

projekt „orlika”, termomodernizacja szkoły, gospodarka odpadami. 

- na zebraniu Osiedla nr 3 - Mikołaja Kopernika. Dyskusja dotyczyła m.in. 

wydzielenia w budżecie gminy funduszu osiedlowego, spraw porządku  

i bezpieczeństwa publicznego, utrzymania dróg publicznych, boisk  

i terenów zieleni, a także urządzenia nowego skweru i ewentualnego 

przejścia przez tory. 

- w sołectwie Hilarów, gdzie mieszkańcy zdecydowali, że środki  

z funduszu sołeckiego w wysokości 41 tys. zł przeznaczone zostaną na 

rewaloryzację parku wiejskiego, który wymaga uporządkowania. 

Wykonawca tego zadania jest już wybrany, a kwota całej umowy opiewa 

na kwotę 55 080,00 zł. 

- na zebraniu osiedla Glinki omówiono oznakowanie ulic, postawienie 

koszy na odpady, urządzenie nowego boiska, zamontowanie progów 

zwalniających oraz budowę nowych parkingów. 

2. Na zebraniu osiedla Kościuszki reprezentował mnie Sekretarz Gminy, Robert 

Kaźmierczak. Podczas zebrania poruszono następujące tematy: monitoring, 

oznakowanie ulic na osiedlu, system kanalizacji deszczowej oraz miejsca 

parkingowe. 

3. 17 kwietnia ogłosiliśmy przetarg na budowę budynku świetlicy wiejskiej  

i przebudowę istniejącego budynku OSP w Zakrzewie. 

4. Niemal dwukrotnie większe dofinansowanie dla ogródków działkowych. W tym 

roku kwota ta wynosi prawie 30.000, natomiast w ubiegłym roku wynosiła 

16.000. 



 

Podsumowanie: 

Cieszy mnie, że w Jarocinie nie brakuje aktywnych ludzi i inicjatyw, które łączą, 

inspirują i rozwijają naszą wspólnotę. 

Dziękuję za zaufanie i współpracę – bo tylko razem możemy skutecznie odpowiadać 

na potrzeby mieszkańców i tworzyć gminę, w której po prostu dobrze się żyje. Przed 

nami kolejne intensywne tygodnie. 

Zapraszam do udziału w jarocińskiej majówce. 

W piątek 9 maja na terenie JOK odbędzie się kiermasz ogrodniczy dla wszystkich 

miłośników kwiatów ogrodowych, bylin, ziół, drzew i krzewów ozdobnych, a także 

owocowych. 

10 maja natomiast wielkie wydarzenie dla biegaczy i tych, którzy chcą kibicować 

sportowcom na trasie Rock Run. Zapraszamy już od 14 na teren przy Jarocin Sport. 

Tegoroczna edycja jest wyjątkowa - mamy atestowane trasy, a wydarzenie zaszczyci 

swoją obecnością wybitny polski olimpijczyk, Adam Nowicki. 

Chciałabym zaprosić do udziału w wyjątkowym konkursie pod nazwą „Najpiękniejszy 

ogród w Gminie Jarocin”, który ma na celu wyłonienie i nagrodzenie najpiękniejszych 

ogrodów przydomowych, działkowych oraz tych przy placówkach oświatowych. 

Konkurs organizowany jest przez Gminę Jarocin przy współpracy z Wielkopolskim 

Centrum Recyklingu w Jarocinie. 

Konkurs to doskonała okazja, by zaprezentować swoje osiągnięcia w zakresie 

ogrodnictwa, ekologii oraz estetyki. To także świetna okazja do inspirowania innych 

mieszkańców Gminy Jarocin do tworzenia pięknych, zielonych przestrzeni wokół 

siebie. Najładniejsze ogrody zostaną nagrodzone, a ich właściciele będą mieli 

możliwość promowania swoich ogrodów i działań na rzecz ochrony środowiska. 

 

 

 


